
Aloite      14.12.2020 

 

”Mikäli älysalilla olisi tilaa..”  

 

Vammaisneuvosto laati 14.12.2020 pitämässä kokouksessaan aloitteen liikkumisesteisille henkilöille 

oikeutta käyttää terveyskeskuksen älysalia liikkumisesteisille henkilöille erikseen varatulla 

vuorolla/vuoroilla.  Äänekoskella on useampi kuntosali- tai kuntoilupaikka, mutta erityisesti 

liikkumisesteisten henkilöiden on vaikea ja joidenkin mahdoton käyttää julkisia kuntosaleja niiden 

esteellisyyden vuoksi.  

 

Tämä kyseinen ehdotus älysalin liikkumisesteisille varatulle vuoron tarpeellisuudelle tulee 
liikkumisesteisten henkilöiden omien käyttökokemuksien pohjalta. Vammaisneuvosto on myös huolissaan 
kuntosalien esteellisten tilojen aiheuttaman kuntoutumisen tai kuntoutuksen keskeytymistä sopimattomien 
tilojen vuoksi.  
 

Ehdotuksena vammaisneuvosto esittää, että mikäli älysalilla olisi tilaa ja tietty vuoro saataisiin räätälöityä 

liikuntaesteisille, niin kyseiselle salivuorolle voisi hakea esimerkiksi terveyskeskuksen fysioterapeutin tai 

lääkärin arvion kautta ja he laatisivat lausunnon oikeudesta käyttää kyseistä salivuoroa erikseen varattuna 

aikana. Salivuoro voisi olla esimerkiksi yksi tai kaksi kertaa viikossa, sellaisina vuorokauden aikoina jolloin 

käyttäjämäärä älysalilla olisi muutenkin vähäisempää ja Sali olisi muutoin ns. vajaalla käytöllä.       
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